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Radek Štejnar: Přednostně chceme vytvořit finanční rezervy 

I po nejlepším výsledku ve své historii budou občanští demokraté zasedat v opozičních lavicích

Řízení města převzala koalice ČSSD, KSČM, J21S a SZ

Radek Štejnar (39) je dvacet let ženatý, 
s manželkou podnikatelkou vychovává dvě 
děti. Než nastoupil do funkce starosty měs-
ta, působil jako projektový manažer. Podle 
vlastních slov ho zvolení starostou města 
překvapilo, ale jako lídr politického usku-
pení musel počítat i s touto alternativou 
a  hodlá toto nové životní poslání naplnit.

Jaké budou první kroky nově zvolené-
ho starosty města a jeho rady v nejbliž-
ších měsících?

V první řadě se musíme seznámit 
s prací na radnici. Zároveň musíme najít 
průsečík priorit jednotlivých stran koalice, 
jejíž zástupci zasedají v radě města, a tomu 
přizpůsobit náš program. První velký úkol, 
který nás čeká, je sestavit rozpočet na příští 
rok ve spolupráci s vedoucími jednotlivých 
odborů. 

Hodláte při tvorbě rozpočtu uplatnit 
stejná pravidla jako vaši předchůdci, kte-
ří vám navíc město předali nezadlužené? 

Ano, budeme usilovat o sestavení 
vyrovnaného rozpočtu. Předchůdci nám 
sice předali město nezadlužené, ale hos-
podaření v letošním roce zatím vykazuje 
ztrátu. Zároveň už v prvním roce chceme 
zvýšit finanční rezervu, kterou město má. 
Bude určena na projekty, jejichž realiza-
ce je bez prvotního vkladu města nemys-
litelná. Řada již naplánovaných projektů 
by se měla začít realizovat na sklonku 
jara, jejich financování by s pomocí 
rezervy nemělo ohrozit hospodaření 
města. Zároveň by se uspořené peníze 
měly využít na neodkladné záležitosti. 
Například ve městě citelně chybějí 
dětská hřiště, je nutné rozšířit kamerový 
systém městské policie, nedostatky lze 
však nalézt i jinde.

Jak hodnotíte kurz vývoje města, který 
minulé vedení nastavilo?

Práci předchozích radních nezavrhuje-
me, naopak víme, že leccos bylo uděláno 
dobře. Nevíme však, v jakém stádiu jsou 
některé záležitosti rozpracované. Kromě 
dětských hřišť tu například chybějí par-
koviště, o něž i naši předchůdci usilovali. 
I tak si musíme nechat udělat analýzu, co 
je reálné. Minulé vedení města vycházelo 
z dané situace a z tohoto hlediska i my 
musíme posuzovat jejich práci. Jsme tu 

pár dní a už víme, že není jednoduché 
přijmout jakékoliv opatření nebo navrh-
nout jednoznačné řešení.

Předvolebním trumfem mnohých hnutí 
a politických stran bylo zbudování sporto-
višť. Co se pro to chystáte udělat?

Opět mohu hovořit o penězích, kte-
rých je nedostatek, a o vytváření rezerv, 
jak tuto situaci řešit. K dispozici máme 
několik návrhů, ale chybí konkrétní 
plán, jak by sportoviště mělo fungovat. 
Každopádně však na realizaci sportov-
ního areálu budeme pracovat.

Jak bude Jirkov pod vaším vedením 
spolupracovat se sousedním městem 
a s vyššími územněsprávními jednot-
kami?

Chceme pokračovat ve spolupráci 
s Chomutovem na úrovni jednání 
a řešení problémů při společném za-
sedání obou rad. Ještě však čekáme 
na vyjádření sousedů. Vztahy by se 
například měly prohloubit na poli 
kultury. Mohly by se připravovat 
společné projekty kulturního dění. 
Zároveň máme zájem na již našimi 
předchůdci schváleném zapojení do 
Velkého integrovaného projektu spolu 
s Chomutovem, Mostem a Litvínovem, 
což by mohlo přinést prostředky na 
zvelebení historického jádra Jirkova, 
ale i na regeneraci panelových sídlišť 
a zkulturnění jejich prostředí.

Ve středu 1. listopadu bylo zvoleno 
nové zastupitelstvo města Jirkova. Do 
křesla starosty zasednul Radek Štejnar 
(na snímku při prvním veřejném vy-
stoupení) z ČSSD, místostarostou se 
stal Jaroslav Cingel z KSČM. V radě 
města mají obě strany ještě posilu 
v Antonínu Benešovi (ČSSD) a Mila-
nu Rodákovi (KSČM). Sedmičlennou 
radu města doplňují Zdeněk Hlinovský 
a MVDr. Pavel Klier z hnutí Jirkov 
21. století (J21S) a Mgr. Bedřich Fryč ze 
Strany zelených (SZ). V zastupitelstvu 
z uvedené koalice zasednou ještě
3 sociální demokraté, 2 komunisté, 2 zá-
stupci J21S a jedna členka SZ. Uvedené 
strany podepsaly smlouvu o spolupráci 
na řízení města. V opozici tak skončili 
vítězové voleb - osm zastupitelů z ODS. 
V pětadvacetičlenném vedení města 
budou ještě působit zástupci dvou ne-
závislých stran (Nezávislí a Nezávislí 
demokraté V. Železného), z nichž každá 
získala po jednom mandátu.

O výsledku voleb v Jirkově rozhodova-
lo 4 452 lidí z 16 230 zapsaných voličů, 
což představuje účast 27,43 procent 
(26,93 % v roce 2002, 25,14 % v roce 
1998). Voliči však již neměli vliv na 
politické uspořádání vedení města, ke 
kterému došlo v pondělí 23. října, dva 
dny po volbách. K překvapení mnohých 
voličů se nedohodly ODS a ČSSD, jak 
se z volebních výsledků očekávalo. De-
mokratické strany z někdejší opozice se 
spolu s hnutím J21S spojily s KSČM, 
která v letošních volbách získala nej-
méně příznivců za celé své působení 
v Jirkově. Spojení s komunisty bylo 
zvláště překvapivé u Strany zelených, 
která smlouvu o spolupráci navíc stvr-
zovat nemusela.

Nutno dodat, že spojenectví ODS 
s KSČM v minulém volebním období 
právě výše uvedeným stranám a hnutí 
nevonělo.

Jirkovská ODS tak utrpěla porážku ve 
chvíli, kdy dosáhla nejlepšího volebního 
výsledku ve své historii. 

První zasedání nového zastupitelstva 
proběhlo bez emocí. Rozpravu až do 
zvolení starosty vedl dosluhující mís-
tostarosta Stanislav Moutelík, který 
poté předal slovo panu Štejnarovi. Pod 
jeho taktovkou pak proběhla volba mís-
tostarosty a členů rady.

Na závěr své první procedurální aktivi-
ty pronesl starosta Radek Štejnar krátký 
proslov, ve kterém mimo jiné prohlásil: 
„Chtěl bych poděkovat občanům, že ve 
volbách využili svého hlasovacího práva 
a rozhodli o podobě své politické repre-
zentace v nejbližších letech.“

Tato slova vzniklé opozici libá nebyla. 
Svého práva vystoupit v diskuzi proto vy-
užil lídr ODS Miroslav Mikulášek: „Za 
klub ODS si dovoluji vyslovit, že vůle 
voličů až tak respektována nebyla.“

Je volební systém vyhovující?
S ohledem na současnou celospole-

čenskou polemiku o důsledcích voleb-
ního systému lze dát za pravdu panu 
Mikuláškovi. Terčem jeho připomínky 
na jednání zastupitelstva totiž nebyl lídr 

ČSSD, ale volební zákon, který dle sou-
du mnohých ignoruje vůli voličů. 

Současný zákon je založen na prin-
cipu poměrného zastoupení volebních 
stran či hnutí ve voleném orgánu obce 
- v zastupitelstvu. Všechny strany a hnutí 
zúčastněné ve volbách a za předpokladu, 
že překročí zákonem stanovenou hranici 
5 procent, se podle zákona podílí na 
zisku mandátů v poměru, který tvoří zís-
kané procento hlasů z celkového počtu 
členů zastupitelstva. Volební systém tak 
nahrává stranám s malým počtem voličů 
a výrazně znevýhodňuje strany či hnutí 
s velkou voličskou základnou a tím 
poškozuje zájem a vůli většiny obyvatel 
obce. Na druhé straně brání tomu, aby na 
radnici nevznikla „jednobarevná“ vláda. 

Zároveň volební systém vytváří před-
poklady pro povolební intriky při koalič-

ních jednáních a k podbízení nabídek za 
požadovanou podporu při rozdělování 
postů na radnici. 

V Parlamentu České republiky již ne-
prošlo několik návrhů ke změně tohoto 
volebního systému na systém většinový 
a brání se mu hlavně malé a nevýrazné 
strany či hnutí, přestože většinový sys-
tém více respektuje vůli občanů, proje-
venou počtem hlasů daných jednotlivým 
kandidátům. 

Výsledkem platnosti současného 
volebního systému je paradox, kterým 
se stejně jako naprostá většina obcí 
může Jirkov chlubit. V zastupitelstvu 
získal mandát občan s volebním ziskem 
262 hlasů, ale nezasedne kandidát, který 
oslovil 937 voličů. 

Je otázkou, zda i tento volební systém 
není jednou z příčin nízké účastí voličů 
ve volbách. Prohlášení: „Proč bych tam 
chodil, můj hlas stejně nic neovlivní 
a propadne,“ je slyšet až příliš často. 
K současné jirkovské politické reprezen-
taci směřují navíc připomínky, že snaha 
o vytvoření „vítězné“ koalice měla být 
transparentní ještě před volbami. Nako-
lik by taková případná upřímnost dneš-
ních koaličních vítězů ovlivnila hlasování 
voličů, lze jen těžko odhadnout. 

Dodejme, že při platnosti většino-
vého volebního systému by v Jirkově 
skutečně vzniklo „jednobarevné“ zastu-
pitelstvo. Ve vedení města by zasedlo 
24 kandidátů ODS (zisk hlasů v roz-
mezí 749 - 1 214 hlasů) a pouhý jeden 
sociální demokrat (720 hlasů), shodou 
okolností zvolený starosta.

Michal Bečvář

Po výsledku voleb v Jirkově není podle 
slov lídra ODS Miroslava Mikuláška (na 
snímku) důvod věšet hlavu. Jak dodává, 
prostor k ovlivňování vývoje města dává 
ODS i postavení v konstruktivní opozici.

Konstruktivní opozice
První zprávy o regulovaném magis-

trátu v Jirkově pocházejí z roku 1796, 
v tomto roce také začíná náš přehled 
purkmistrů, starostů a předsedů národ-
ních výborů a výčet některých událostí 
v době jejich působení:

Prvním purkmistrem byl Franz Tur-
nowsky (v čele města v letech 1796 
- 1811), za něho vznikla první městská lé-
kárna. Když město řídil Franz K. Becwar 
(1811 - 1835), přišli do Jirkova podnika-
telé, kteří založili průmyslovou tradici 
města. Karel Trötzner (1835 - 1861), nej-
déle působící starosta - 26 let, vedl město, 
v němž zahájil činnost okresní soud 
a byla vystavěna věznice.  Ignatz Ulm 
(1861 - 1870) byl svědkem vzniku telegraf-
ního úřadu a městské spořitelny a Daniel 
Vogel (1870 - 1888) založení hasičského 
spolku a poštovního úřadu.

Za Ludwiga Fiedlera (1888 - 1899) 
byly vystavěny vodojem s novým potru-
bím a plynárna. Konrad Kühne (1899 
- 1910) nechal vybudovat park - dnešní 
Smetanovy sady. Adalbert Siebenauer 
(1910 - 1919) musel zvládat útrapy města 
za 1. světové války a jejích důsledků pro 
sudetoněmecký Jirkov.  Za  Wenzela Hei-
na (1919 - 1923) vznikla obecní knihovna 
a za Hermanna Kühneho (1923 - (1927) 
byly v domech povinně zavedeny vodomě-
ry. Karel Eifrig (1927 - 1930) prožil zruše-
ní okresního zastupitelství v Jirkově.

Tehdy začalo období závažných 
nedostatků v obecním hospodářství. 
Ve vedení města se vystřídali Franz 
Kreuzig (1930), opět Hermann Kühne 
(1930 - 1931), Franz Theml (1931) 
a Karel Sterzl (1931 - 1933), než bylo 
okresním hejtmanstvím obecní zastu-
pitelstvo rozpuštěno. Jirkov na šest let 
převzali vládní komisaři Viktor Kos-
tecký (1933 - 1935), Richard Schreiter 
(1935 - 1937) a Theodor Wagner (1937 
- 1938). Po obsazení Sudet Jirkov řídil 
Josef Trappschuh (1938 - 1943) a Adolf 
Trexler (1943 - 1945).

Během několika měsíců od května 
1945 se vystřídali předsedové národní-
ho výboru Hugo Černý, Josef Wepper 
a Václav Daneš, který vydržel až do 
následujícího roku, než ho nahradil 
František Andrt (1946 - 1948). Tehdy 
vzniká sídliště Osada. Poté vedou město 
Miloslav Havelka (1948 - 1949), Josef 
Dašek (1949) a Josef Papoušek (1949 - 
1950). Na konci působení Rudolfa Havla 
(1950 - 1955 a 1955 - 1960), kterého na 
čas vystřídal Josef Krása (1955), vyrostly 
Nové Ervěnice.

Jan Novák (1960 - 1971) řídil kon-
solidaci poměrů po 21. srpnu 1968. Za 
Jiřího Němečka (1971 - 1981) vzniklo 
sídliště Vinařická I. Věnek Ptáček (1981 
- 1990) převzal město, v jehož jádru zmi-
zelo 71 domů, a začala růst sídliště nad 
přivaděčem a ve středu města. Filip Ška-
pa (1990 - 2006) byl nejdéle sloužícím 
českým starostou v novodobých dějinách 
města od roku 1918.

Radek Štejnar (2006) je 35. starostou 
v historii města dlouhé 210 let.

Co si lze pod tímto pojmem představit?
Nehodláme se chovat jako před-

chozí opozice, abychom bez rozmyslu 
a především bez argumentů vystupovali 
proti všemu. Jsme připraveni a schopni 
jasně a srozumitelně prokazovat, co je 
podle našeho přesvědčení proti zájmu 
města. Naopak podpoříme návrhy, 
které Jirkovu pomohou.

Jaké máte šance, že se vám podaří 
ovlivnit kroky vládnoucí koalice?

S počtem mandátů, s jakým může-
me oponovat, to může být složité. Ale 
podle práva opozice budeme usilovat 
o místa předsedů finančního a kont-
rolního výboru. Chceme se zapojit do 
práce komisí, které mají vliv na rozvoj 
města. Pokud se nám takto podaří ovliv-
nit záměry vedení města, nebudeme se 
vyhýbat spoluodpovědnosti.  Zároveň 
však chceme být v kontaktu s občany, 
abychom jim vysvětlili svůj názor na 
správný či nesprávný krok koalice.

Starostové Jirkova



V případě nouze, potřeby nebo pokud se 

stanete svědky trestné činnosti,

volejte linku 156,
Městskou policii v Jirkově.

(pouze z pevné linky) Linka je zdarma.

„Dobrý den, ráda bych se zeptala, 
zda mohu požadovat zboží, které vel-
ký obchodní řetězec nabízí ve svém 
reklamním letáku za akční cenu. 
V letáku bylo nabízeno dětské jízdní 
kolo zlevněné z původních 699 Kč 
na 399 Kč. Několikrát jsem obchod 
navštívila, ale kolo za tuto cenu ni-
kdy neměli. Pouze za cenu původní, 
tedy 699 korun. Když jsem se na to 
u prodavačů informovala, sdělili mi, 
že už není na skladě a že se zpozdila 
další dodávka. Mám nárok požadovat 
zboží za nabízenou cenu? Myslím, že 
by takto neměli klamat zákazníky.“ 

V tomto případě se může jednat 
o klamání spotřebitele podle Záko-
na o ochraně spotřebitele. Pokud 
se s něčím takovým setkáte, tedy že 
prodávající nabízí v reklamě něco, 
co ve skutečnosti nemá, doporuču-
jeme kontaktovat Českou obchodní 
inspekci, která dohlíží na dodržová-
ní Zákona o ochraně spotřebitele. 
Tím, že prodávající nabízí výrobek, 
který v prodejně nemá, získává tím 
nekalou soutěžní výhodu na úkor 
jiných obchodníků. Přijdou k němu 
totiž např. i ti zákazníci, kteří by 
jinak nepřišli, a když už v obchodě 
jsou, tak tam obvykle i nakoupí, 
i když zrovna není skladem zboží, 
pro které přišli. Z toho důvodu je 
také možné podat podnět na Úřad 
pro ochranu hospodářské soutěže. 

Sdružení obrany spotřebitelů ČR, 
www.spotrebitele.info, poradenská 

linka: 900 080 808 (8 Kč/min)

Poradna 
spotřebitelů

V minulém článku jsme se zabývali 
náležitostmi, které musí obsahovat 
každá žádost účastníka správního 
řízení v postavení žadatele tak, aby 
řízení mohlo řádně probíhat. Nyní se 
věnujme vlastnímu průběhu správního 
řízení.

Většina správních řízení probíhá 
bez toho, že by se konalo ústní jed-
nání. Styk mezi úřadem a žadatelem 
má tak především písemnou podobu. 
Ústní jednání (včetně místního šetření 
zejména ve věcech stavebního a územ-
ního řízení) úřad nařídí, kdy to ukládá 
přímo zákon (např. řízení o přestupku 
před orgánem 1. stupně), nebo pokud 
je to nezbytné pro splnění účelu řízení. 
Jestli se ústní jednání bude konat, je 
úřad povinen uvědomit o tom všechny 
známé účastníky řízení nejméně s pě-
tidenním předstihem. Účastník řízení 
má však právo se účasti na ústním 
jednání vzdát. Pokud úřadu písemně 
oznámí nebo uvede do protokolu, že 
se svého práva účasti na ústním jed-
nání vzdává, proběhne ústní jednání 
bez něj. Je třeba si uvědomit, že tento 
účastník potom nebude mít možnost 
se vyjádřit k projednávané věci přímo 
na ústním jednání, a proto je vzdání 

se práva na jeho účasti nutné předem 
dobře zvážit.

Důležitou částí každého správního 
řízení je dokazování, čili předkládání 
důkazů a jejich hodnocení ve vztahu 
k projednávané věci. Jako důkaz lze 
použít takový prostředek, který není zís-
kán nebo proveden v rozporu s právním 
předpisem a slouží k řádnému zjištění 
stavu věci. Jako důkaz slouží zejména 
listiny (smlouvy, dohody, potvrzení), 
ohledání (místa spáchání přestupku, 
místa budoucí stavební činnosti atd.), 
svědecké výpovědi a znalecké posudky. 
Důkazy opatřuje úřad, ale účastník 
řízení je povinen označit konkrétní 
důkazy na podporu svých tvrzení. Po-
kud to neohrozí účel vedeného řízení, 
může dokonce úřad na žádost účastníka 
řízení souhlasit s tím, že důkazy opatří 
tento účastník (např. nechá vyhotovit 
a předloží znalecký posudek apod.).

Provádí-li se dokazování pomocí 
listiny, kterou má v držení určitá oso-
ba, může jí úřad nařídit, aby takovou 
listinu předložila. Pokud ji nepředloží, 
lze ji od ní odebrat pomocí nařízeného 
výkonu rozhodnutí (exekucí).

V případě dokazování pomocí ohle-
dání je vlastník nebo uživatel movité 

i nemovité věci, která má být ohledá-
na, povinen strpět ohledání této věci 
na místě. Tuto povinnost mu úřad naří-
dí doručením písemného usnesení.

Velmi rozšířeným a známým důka-
zem je svědecká výpověď. Vypovídat 
jako svědek je povinen každý, kdo 
není současně účastníkem řízení (na 
toho se povinnost svědčit nevztahu-
je). Svědek může odepřít výpověď, 
pokud by jí způsobil sobě nebo osobě 
blízké (zejména manžel, manželka, 
sourozenec, druh, družka) nebezpečí 
stíhání pro trestný čin nebo správní 
delikt. Povinností úřadu je svědka na 
možnost odepřít výpověď upozornit 
před vlastním výslechem. Každý, kdo 
podal svědeckou výpověď, má nárok 
na úhradu nákladů s tím spojených 
(svědečné). Úřad je tak např. povinen 
hradit svědkovi ušlou mzdu (potvrze-
ní o průměrném hodinovém výdělku 
musí svědek úřadu předložit a o ná-
hradu mzdy požádat), případně další 
výdaje spojené s poskytnutím svědecké 
výpovědi.

Znalecký posudek se jako důkaz po-
užije tehdy, pokud rozhodnutí úřadu 
závisí na posouzení skutečností, ke 
kterým je třeba speciálních odborných 

znalostí, které úřad nemá a nelze je ani 
opatřit jinak. V těchto případech tedy 
úřad ustanovuje znalce. Určenému 
znalci úřad uloží, aby zpracoval přísluš-
ný posudek v písemné formě, a k tomu 
mu také stanoví lhůtu (v případě jejího 
nedodržení dokonce může znalci uložit 
pořádkovou pokutu). Znalec může být 
také ve vedeném řízení vyslechnut.

Účastník řízení se může nechat 
rovněž zastoupit. Pokud nechce v ří-
zení nijak vystupovat, může udělit jiné 
fyzické osobě, která je procesně způ-
sobilá, plnou moc k zastupování. Plná 
moc musí být písemná a musí z ní být 
zřejmé, v jakém rozsahu může zvolený 
zástupce účastníka řízení zastupovat. 
Plná moc může být totiž udělena buď 
pouze k provedení určitého úkonu, 
nebo úkonů nebo pro všechny úkony 
v řízení. V těchto případech nemusí být 
podpis účastníka řízení, který plnou 
moc uděluje, úředně ověřen. Nutno 
upozornit, že v jedné projednávané 
věci může mít účastník pouze jednoho 
zmocněnce. 

JUDr. Miroslav Duchoň
městský právník

(Redakčně upraveno a zkráceno)

Průvodce občana (žadatele) novým správním řádem II.

Roční náklady například čtyřčlenné 
rodiny stoupnou o 72 korun oproti 
minulosti. Obecně závazná vyhláška 
města Jirkova číslo 10 z roku 2006 
totiž od Nového roku přináší změnu 
ve výši sazby za svoz komunálního 
odpadu. Od  1. ledna 2007 se zvyšuje 
původní částka  480 korun za osobu 
a rok na 498 korun. V přepočtu na 
jeden měsíc každý jednotlivý občan 
města nově uhradí 41 korun a 50 halé-
řů oproti dosavadním 40 korunám. 

„Tato částka bude splatná vždy jed-
nou za čtvrt roku, čili v trojnásobné 
výši stanovené měsíční sazby na oso-
bu,“ řekl k tomu Ing. Josef Koprušťák, 
vedoucí finančního odboru. Kvar-
tální termíny splátek jsou určeny na 
15. únor, 15. květen, 15. srpen a 15. listo-
pad daného roku.

Občané, kteří zvolili způsob úhrady 
poplatku za odpady prostřednictvím 
Sdruženého inkasa plateb obyvatelstva 
(SIPO), budou mít předpis poplatku ve 
výši 124,50 korun na osobu automa-
ticky ve svém inkasu zaveden v měsí-
cích únor, duben, červenec a říjen.

Novinkou je také změna týkající se 
administrativních záležitostí. Ty bude 
od 1. ledna zajišťovat Finanční odbor 
MěÚ Jirkov, přesněji kancelář č. 23 
v druhém patře hlavní budovy úřadu. 
Doposud agendu pro výběr poplatků 
za odpady řídil Podnik služeb, s.r.o., 
Jirkov.

„Změna se tudíž týká i výběrčího 
místa poplatků v hotovosti,“ dodává 
Ing. Koprušťák. „Od Nového roku bude 
toto zajišťovat pracovnice pokladny 
městského úřadu v přízemí radnice.“

Výběrčím poplatku již nebude Podnik služeb, s.r.o., Jirkov, ale město 

Svoz komunálního odpadu nepatrně zdraží

Doposud mohli příjemci dávek soci-
ální péče využít odboru sociální péče 
a zdravotnictví (OSVaZ) jako prostřed-
níka k platbě či k částečné úhradě spo-
třeby plynu, nájemného, svozu odpadů 
a dalších poplatků. Z dávky, která byla 
občanu přiznána, OSVaZ po dohodě 
s ním zasílal peníze na účet konkrét-
ních správců poplatků.

„Někteří klienti byli sami soudní, 
že by svůj malý příjem použili jinak 
než na úhradu plateb, které souvisejí 
s chodem domácnosti, a mohl by jim 
tak vzniknout nebo narůstat dluh 
u právnických nebo fyzických osob, 
a proto služeb našeho odboru využi-
li,“ popisuje dosavadní situaci Mgr. 
Eva Reicheltová. „Jiné jsme prostě 
přesvědčili.“

Od 1. ledna 2007 však této služby 
OSVaZ nebude moci již nikdo vyu-

žívat. Od Nového roku totiž nabývají 
účinnosti zákon č. 110/2006 Sb., o ži-
votním a existenčním minimu, a zákon 
č. 111/2006 Sb., o pomoci v hmotné 
nouzi. V souvislosti s nastávajícími 
změnami v oblasti sociálních dávek 
OSVaZ na podzim písemně upozornil 
současné příjemce dávek, že jim od 
1. ledna nebude zajišťovat úhrady pla-
teb spojených s chodem domácnosti.

„Na účty příslušných právnických 
a fyzických osob již nezašleme žádné 
peníze,“ upozornila vedoucí OSVaZ 
Marie Hromádková. „Legislativa nám 
to neumožňuje. Za úhradu poplatků 
si klienti našeho odboru budou muset 
odpovídat sami.“

Poslední platby za občany v sociální 
nouzi odbor uhradí v prosinci letošního 
roku. Poté zůstane hospodaření se soci-
álními dávkami na klientech OSVaZ. 

Odbor SVaZ již nebude svým klientům zajišťovat úhradu poplatků

Za hospodaření s dávkami odpovídá občan

Salvou z pušek uctili Den vete-
ránů a padlých ve všech válečných 
konfliktech příslušníci Klubu vojen-
ské historie. Pietního aktu v soboru 
11. listopadu v 11.00 hodin se zúčast-
nili představitelé města a někteří obča-
né, zejména zástupci legionářské obce 
a Svazu bojovníků za svobodu (SBZS). 
Kromě Klubu vojenské historie se 
Čestné stráže u pomníku obětem 
1. a 2. světové války na Havlíčkově ná-
městí  zhostili členové mládežnických 
organizací Pionýr a Junák.

„Musím poděkovat městu Jirkovu, 
že se k památce padlých takto každo-
ročně staví,“ řekl Jaroslav Janoušek ze 
SBZS. „V ostatních městech a obcích 
na Chomutovsku k tomuto svátku mají 
daleko vlažnější přístup.“

Den veteránů se slaví celosvětově. Je 
určen na 11. listopad, protože v tento 
den v roce 1918 v 11. 00 hodin pode-
psali zástupci poražených německých 
a rakousko-uherských armád příměří 
s vojsky Dohody. 

Pocta veteránům

Dlouhodobá snaha vedení města 
o kontrolu technického stavu mostů 
a lávek v Jirkově, k níž v řadě případů 
směřovaly i připomínky občanů, dostala 
netušený směr.

„Začal platit nový předpis, takže jsme 
museli celou věc nějakým způsobem 
ošetřit,“ vysvětlil bývalý místostarosta 
Stanislav Moutelík. „Dosud jsme museli 
monitoring různého druhu přemostění 
řešit vlastními prostředky, nyní bude 
všechno jinak.“

O kontrolu mostů a lávek se ještě 
donedávna staral odbor majetku města 
a útvar investic. V současné době stej-
nou činnost zajišťuje odborná firma O.K. 

Mosty jsou pod kontrolou odborníků
Projekt z Chomutova, vybraná na zákla-
dě výběrového řízení. Pracovníci firmy 
v průběhu prvních podzimních týdnů 
byli viděni u všech 39 přemostění 
v Jirkově, když kontrolou zjišťovali stav 
mostů a lávek především z hlediska bez-
pečnosti řidičů a chodců.

„S firmou jsme uzavřeli mandát-
ní smlouvu. Ta je garantem toho, 
že mosty a lávky budou v Jirkově 
v pořádku,“ dodal Stanislav Moutelík. 
Smlouva ovšem neřeší finanční zajištění 
nutných oprav a rekonstrukcí přemostění.

Ve správě města je celkem 23 mostů 
a dvanáct lávek. Další 4 přemostění jsou 
ve vlastnictví jiného majitele.

Útokem vzali lidé ve středu 1. listopadu prostory Tesca. Od 8.00 hodin proudily do 
prodejny davy lidí, první nápor čítal na pět set zákazníků. Hala s obchody stojí 
na místě bývalého pivovaru v těsném sousedství centra města, čímž se nezvratně 
vzhled historického Jirkova změnil. Stavbě hypermarketu nezabránil ani jarní 
protest desítek Jirkovanů. 
Podle posledních informací v nákupním středisku našla práci více než stovka lidí, 
z nich 42 je z Jirkova.

Na přání cestujících dojde k zásadním 
změnám v jízdním řádu MHD, který za-
čne platit 12. prosince. V polovině roku 
zorganizoval Dopravní podnik Chomu-
tova a Jirkova dotazníkovou akci, kde 
mohla cestující veřejnost napsat svoje 
požadavky. Do navržených změn tak 
byla zahrnuta i nová dopravní obsluž-
nost průmyslových zón Severní pole 
a Nové Spořice nízkopodlažními au-
tobusy. Zároveň se posílí bezbariérové 
dopravy k nemocnici ve směru z Jirkova. 
Týká se to linky č. 33 z Jirkova na cho-
mutovskou polikliniku, na kterou budou 
nasazovány výhradně nové nízkopodlaž-
ní trolejbusy dlouhé dvanáct metrů, které 
budou jezdit po dvaceti minutách. 

Zrušeny budou linky č. 21, 23, 32 
a 12, avšak nahradí je jiné spoje.

Změny nastanou u linky č. 6, která 
povede nově z Blatenské ulice do ulice 
Zborovské a dále přes ulici Palackého 
k poliklinice. Linka č. 9 bude místo k že-
lezárnám zajíždět až k masokombinátu. 
Dopravu k železárnám zajistí trolejbus 
č. 35. Jeden noční spoj ve 23.40 hodin 
z Chomutova do Jirkova umožní linka 
č. 11, avšak zpět z Jirkova do Chomutova 
již nepojede.

Podstatné změny 
v jízdním  řádu

Silnice v Jirkově budou o něco 
bezpečnější. Městská policie plánuje 
koupit zábrany s účinnou signalizací, 
které budou sloužit k zajištění nebez-
pečných míst na vozovkách. “Běžné 
jsou například krádeže poklopů kana-
lizace,“ vysvětlil bývalý starosta Ing. 
Filip Škapa. „Takové místo je pak pro 
řidiče nebezpečné.“

Nové zátarasy zamezí neštěstí 
i v případě náhlých prasklin ve vozovce 
nebo při nenadálém pádu stromu.

„Přes den zabezpečení takových 
míst zajistí Podnik služeb. V noci 
však mohou na situaci rychle reagovat 
strážníci městské policie,“ dodal Ing. 
Škapa.

Zabezpečení silnic
v rukou strážníků

• Několikrát se vyznamenala obslu-
ha kamerového systému. Dva pacha-
telé, kteří za účelem loupit přepadli 
muže v Nových Ervěnicích, kamerou 
byli zaznamenáni. Jejich fotografie ob-
držela Policie ČR k dalšímu šetření.

• Dlouho se z krádeže netěšili dva 
násilníci, kteří brzy ráno přepadli 
muže, když si vybíral hotovost z ban-
komatu. Bdělá obsluha kamerového 
systému jejich útěk zdokumentovala. 
V zadržených pachatelích byli odha-
leni pachatelé, kteří obdobný čin spá-
chali předtím v Nových Ervěnicích.

• Ani v případě loupežného přepa-
dení ženy kamery nezklamaly. Jimi 
zhotovená nahrávka usvědčila muže, 
který se k činu vzápětí přiznal.

• Ze snahy oklamat obě slož-
ky policie usvědčil jiný kamerový 
záznam dva mladíky. Ti přišli na 
služebnu oznámit, že byli v parku 
přepadeni patnácti neurvalci, kte-
rým po pohrůžkou násilí vydali své 
několikatisícové kapesné. Podle 
záznamu kamery však bylo všechno 
jinak. Mladíci nakonec přiznali, že 
uvedenou částku prohráli v souboji 
s hracím automatem a loupežné pře-
padení si vymysleli.

• Do bytu handicapovaného občana 
se mladík vnutil pod záminkou prodeje 
pneumatik. Když nepochodil, požádal 
o sklenici vody. V nestřeženém oka-
mžiku připravil postiženého občana o 
volně položenou peněženku a z bytu 
utekl. Po pachateli pátrají Police ČR 
a strážníci MěP.



Kino Jirkov
• Neděle 3. 12. od 17.00 - Adventní 

podvečer.
Zámek Červený hrádek
• Neděle 3. 12. od 17.00 - Adventní 

koncert R. Pachmana a D. Hořínko-
vé a rozsvícení vánočního stromu.

• Sobota 9. 12. od 20.00 - Zámecký 
ples

• Od 20 - 24. 12. - Dobové tržiště 
a 24. 12. scénické představení Živý 
betlém. 

Nám. Dr. E. Beneše
• Pátek 1. 12. od 17.00 - Rozsvícení 

vánočního stromu.
• Úterý 5. 12. od 17.00 - Mikulášská 

nadílka.

ZUŠ Jirkov - sál školy
• Čtvrtek 30. 11. od 18.00 - Hudební 

dostaveníčko žáků a učitelů.
• Čtvrtek 7. 12. od 18.00 - Mikulášský 

koncert.
• Úterý 12. 12. 18.00 - Sopranistka 

L. Hájková v pořadu Klubu přátel hudby.
• Čtvrtek 14. 12. od 18.00 - Vánoční 

koncert žáků.

Jindříšská
• Čtvrtek 14. 12. od 19.00 - Vánoční 

koncert Ventilek v kapličce.

Kulturní dům ZG
• Pátek 15. 12. od 19.00 - Vánoční kon-

cert Ženského komorního sboru.
• Sobota 16. 12. od 14.00 - Maškarní 

bál pro děti.

Galerie Jirkov
• Do 31. 12. - Ze zlatého fondu galerie.

Music club Sodovkárna - soboty od 
20.30 hod.
• 18. 11. - NEW BAXON
• 25. 11. - METTALICA Revival
• 2. 12. - ZTRÁTA ČASU, TOTÁLNÍ 

NASAZENÍ
• 9. 12. - FENRIS, OZZY OSBOUR-

NE Revival
• 16. 12. - EX ROCK, WERBESH

V sobotu 14. října proběhlo v Jirkově 
první výroční setkání „hledačů“ - pří-
znivců geocachingu (čti džíjokešing). 
Aniž by to občan laik tušil, Jirkov se 
prostřednictvím hledačů dostal do širo-
kého povědomí na celém světě.

„Geocaching je globální turistický, 
navigační a internetový sport či hra,“ 
vysvětluje Ing. Jan Kučera. „Někdo 
ukryje schránku s nějakým obsahem, 
na internetu uveřejní popis místa 
a jeho zajímavosti včetně souřadnic, 
kde lze schránku nalézt. Příznivci geo-
cachingu mají možnost tuto schránku 
najít. Kde je ukryta v Jirkově, pocho-
pitelně prozradit nesmím, ale je poblíž 
místa, které má zajímavou historii.“

Na světě je v současné době okolo 
200 tisíc schránek v různých místech, 
na nichž stojí kulturní nebo technická 
památka, která se mohou chlubit pří-
rodní zajímavostí nebo jen hezkým vý-
hledem do přírody. V České republice 
je ukryto cca 2 500 caches (keší), které 
lze lokalizovat na českých interneto-
vých stránkách www.geocaching.cz. 
K hledání je většinou nutný přístroj 
GPS, pracující s globálním navigač-
ním systémem. 

Schránky mohou být různých rozmě-
rů, od microcache (například krabička 
od filmu) až po nádoby s objemem 
15 litrů. Obsahují logbook, kde hle-
dač poznamená svůj nález, a spoustu 
předmětů k výměně (plyšové hračky, 
turistické známky, přívěsky, CD 
nosiče atd.). Také mohou obsahovat 
trackovatelné předměty (cestovatele), 

Prostřednictvím internetu lze lokalizovat cíl výprav „hledačů“

Někde v Jirkově je ukryta tajemná schránka
což jsou mince nebo předměty s tzv. 
psí známkou, které mají svůj kód re-
gistrovaný na internetových stránkách 
a kterým majitel určil nějaký cíl, třeba 
cestu kolem světa.

Každý účastník se po úspěšném 
nebo neúspěšném pátrání se podělí 
s ostatními přes internetové stránky 
www.geocaching.com.

Jirkovský nadšenec Ing. Kučera 
uspořádal „event“, čili setkání hledačů, 
pod názvem „Krušnohoří a středohoří 
event“ v restauraci Pod Kaštany. Po-
zvání přijalo 50 cacherů (říkají si ka-
čeři) z našeho regionu, z Karlovarska, 
Teplicka, Žatecka a Prahy, zahraniční 
účastníci byli ze Slovenska. 

„Tento veskrze turistický sport je 
vhodný pro kteroukoliv generaci, proto 
zde byli vidět jak starší lidé, tak i děti 
a batolata v kočárku. Dosud se znali 
jen podle nicků na internetu, teď odha-
lili i tváře,“ dodává Jan Kučera. 

Po vzájemném seznámení a výměně 
zkušeností vznikla v restauraci Pod 
Kaštany na počest prvního setkání 
v Jirkově keš s názvem „Jirkov event 
memorial cache“. Pro získání této keše 
nestačí znát jen souřadnice uvedené 
na internetu. Je nutné prostudovat 
internetové stránky města, především 
jeho historii. Až poté lze určit přesné 
umístění schránky v Jirkově.

Další schránky v okolí Jirkova jsou 
umístěné kdesi u zámku Červený 
hrádek, u zříceniny hradu Najštejn, 
v chomutovském zooparku a na Ka-
mencovém jezeře.

Ve čtvrtek 9. listopadu otevřela cho-
mutovská primátorka Ivana Řápková 
spolu s rabínem Karolem Sidonem 
(oba na snímku) unikátní výstavu, 
mapující osud zmizelých židovských 
občanů z různých obcí a měst Čes-
ké republiky. Vernisáže obrazových 
panelů v rytířském sálu chomutovské 
radnice se zúčastnily desítky lidí, mezi 
nimi především studenti chomutovské-
ho gymnázia a žáci vyšších ročníků zá-
kladní školy v Mašťově. Do projektu 
pátrání po osudech Židů se totiž v ČR 
zapojily školy a některá mládežnická 
křesťanská a další sdružení.

„Naše škola se k projektu připojila 
s předstihem,“ řekl profesor gymnázia 
Josef Märc. „Studenti měli tedy více 
času pátrat ve svém okolí po čemkoli, 
co je spojeno s kulturou a historii ži-
dovského národa.“

Aktivitu žáků a studentů ocenila ne-
jen primátorka Chomutova, Za cennou 
ji považuje i rabín Sidon: „Setkávám 
se s tím, že osud Židů zůstává už jen 
v paměti starších generací. Jsem rád, 
že se dnešní mládež o nás zajímá. 
Nebude tak mít zkreslený a tendenční 
pohled na události, které se nechvalně 
zapsaly do historie naší civilizace.“

Pro občany Jirkova může být na 
vernisáži zajímavá zmínka o Oskaru 
Strassovi (1886 - 1941). Narodil 
se právě v Jirkově, po absolvování 
chomutovského gymnázia vystudoval 
filosofii. Stal se středoškolským pro-
fesorem v Českých Budějovicích. Jeho 

Žáci a studenti se zabývali osudy židů

životní pouť skončila v Lodži, kde po 
transportu z Prahy zahynul.

„Osudy židovských občanů Jirkova 
se budeme zabývat v další etapě projek-
tu. Práci našim studentům však ztěžuje 
skutečnost, že o jirkovské židovské ko-
munitě je velmi málo informací, stejně 
tak se těžko hledají fotografie zdejší 
synagogy,“ dodal Josef Märc.

Vernisáž, doplněná hudební vlož-
kou, byla zakončena pietním aktem 
na místě, kde stávala chomutovská, 
nacisty vypálená synagoga a židovský 
hřbitov.

Projekt mapování osudu zmizelých 
židovských občanů iniciovalo vzdělá-
vací a kulturní centrum Židovského 
muzea v Praze.

Novou tradici založila Základní škola 
ve Studentské ulici. První ročník „sáze-
ní stromů v rámci ekologických aktivit“ 

se konal ve středu 8. listopadu v od-
poledních hodinách na školní zahradě. 

„Přestože jsme akci pořádali poprvé, 
přihlásilo se hned sedm tříd,“ řekla 

k aktivitě Mgr. Jana Kužminská. Zřej-
mě však není divu. Aktivita má totiž 
nádech nostalgie. Každá třída, která 

strom vysadí, k němu zároveň umístí 
cedulku s údaji o svém kolektivu jako 

vzpomínku do budoucna. 
 (foto: ZŠ Studentská)

Jeden z úspěšných „hledačů“ u jirkovského úkrytu schránky s obsahem určeným pro 
příznivce geocachingu. Úkryt našel pomocí GPS a znalostí o jirkovské historii.

OZNÁMENÍ O VYHLÁŠENÍ VÝBĚROVÉHO ŘÍZENÍ
Město Jirkov vyhlašuje dne 2. 11. 2006 výběrové řízení na obsazení místa

„kronikář(ka) města Jirkova“
s místem výkonu práce: Jirkov, s platovým ohodnocením za smluvní cenu dle zá-
kona č. 425/1991 Sb. 
Nástup do funkce: od 1. ledna 2007

Požadavky pro uchazeče: občan ČR nebo cizí státní občan s trvalým pobytem v ČR, 
způsobilost k právním úkonům, bezúhonnost, znalost a ovládání českého jazyka.
Další předpoklady: vysokoškolské nebo úplné střední vzdělání, předchozí praxe 
v oboru vítána (zaměření historie, český jazyk, event. publikační činnost), znalost 
historie a problematiky města, znalost jednoho cizího jazyka vítána (např. němčina, 
angličtina, latina), znalost práce s PC.
Přihláška musí obsahovat: jméno, příjmení, titul, datum a místo narození, státní 
příslušnost, místo trvalého pobytu, číslo občanského průkazu nebo číslo dokladu 
o povolení k pobytu, jde–li o cizího státního občana datum a podpis zájemce, 
telefonní spojení.
K přihlášce připojí uchazeč tyto doklady: koncepci vedení městské kro-
niky a archivace podkladových materiálů, životopis, ve kterém uvede údaje 
o dosavadních zaměstnáních a o odborných znalostech, výpis z evidence 
Rejstříku trestů ne starší než 3 měsíce (eventuálně doklad o podání žádosti); 
u cizích státních příslušníků též obdobný doklad osvědčující bezúhonnost 
vydaný domovským státem, příp. čestné prohlášení, ověřenou kopii dokladu 
o nejvyšším dosaženém vzdělání.
Dalšími podmínkami jsou: obhájení své koncepce před výběrovou komisí.

Přihlášku s požadovanými doklady zasílejte poštou nebo ji můžete podat 
osobně v zalepené a označené obálce „VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ – kronikář města“ 
do 30. 11. 2006 do 12.00 hodin do podatelny Městského úřadu v Jirkově, 
nám. Dr. E. Beneše 1, 431 11 Jirkov.
 Radek Štejnar  
 starosta města Jirkova

Na svém prvním jednání schválila 
nová rada města zaslání žádostí o dota-
ce na úřad Ústeckého kraje. V žádosti 
o příspěvky v částce přibližně 250 tisíc 
korun jsou zahrnuty čtyři projekty na 
kulturní a společenské akce.

„Novinkou jsou mezi nimi oslavy 
60. výročí založení knihovny a Jir-
kovský písňovar, který by mohl být 
reprezentativní přehlídkou různých 
sborů a který by pořádaly Ventilky,“ 
řekl k projektům Jaroslav Cingel, 
místostarosta Jirkova.

Další dvě akce, které by krajský úřad 
mohl podpořit, je tradiční Kludského 
ulice 2007, která se pořádá v centru 
města, a Jirkovská srdíčka, přehlídka 
dětských pěveckých sborů na zámku 
Červený hrádek.

V současné době se připravuje 
plán kulturních a společenských akcí 
na příští rok. Zatím je rámcový. Pro-
gram příští sezony se bude odvíjet od 
schválené výše rozpočtu na kulturní 
akce roku 2007.

Žádosti o dotace
putovaly na kraj

Od 11.00 hodin se v sobotu 11. 
listopadu začala plnit zámecká restau-
race a vinárna. Podávala se pečená 
husa, víno a další dobroty. Od 17.00 
hodin začaly večerní prohlídky pro 
téměř 250 návštěvníků. Prohlídky 
byly oživené scénickými a divadelními 
představeními v komnatách zámku. 
Návštěvníci zároveň mohli ohodnotit 
nové prostory zámku - školicí středisko 
a ubytovací pokoje. 

Původní Svatomartinská tradice 
mladého vína na Sv. Martina se na 
Červeném hrádku objevila poprvé. 

Kromě chvály dobré úrody vína bývá 
Martinská slavnost spojena s pečením 
rohlíčků, z řepy a dýní se dlabou 
a zdobí lucerny. Z německého prostře-
dí pochází zvyk vyrábět na den svatého 
Martina svítilny a lampiony a rozzářit 
podzimní tmu průvodem.

Na sv. Martina se především konaly po-
svícenské hody, jejichž neodmyslitelnou 
součásti byla pečená husa. Jejich hejno 
podle legendy svým kejháním neprozradi-
lo skromného sv. Martina, když se scho-
vával v chlívku před poselstvem, které mu 
mělo oznámit zvolení biskupem.

Martinská husa se na zámku pekla poprvé

Jen hrstka čtenářek přijala pozvání 
městské knihovny na besedu a au-
torské čtení se Simonou Monyovou, 
spisovatelkou románů pro ženy. Její 
knihy, kterých vydala devatenáct, jsou 
v oblibě, protože prý píše o sexu a vzta-
zích s humorem a nadhledem. Besedu 
s dalším oblíbeným autorem plánuje 
knihovna na jaro příštího roku.

Ženský komorní sbor Jirkov
přijme do svých řad 1. soprány. 
Zkoušky se konají každý v pátek od 
18.30 v malém sále v ZUŠ v Jirkově.
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Čtvrtek 16. listopadu od 17.30 a 19.30 hod.
ROZCHOD!
USA, 107 min., od 12 let, komedie. Tak tro-
chu převrácený rodinný romantický film, který 
začíná právě tam, kde ostatní snímky tohoto 
žánru končí - spokojeným vztahem. Vstupné 
59 korun.

Pátek 17. listopadu od 17.30 a 19.30 hod.
MĚSTEM CHODÍ MIKULÁŠ
ČR, 85 min., od 12 let, komorní příběh 
z nemocnice jednoho malého města o slibu 
přivedení Mikuláše k lůžkům nemocných. 
Vstupné 59 korun.

Sobota 18. listopadu od 17.30 a 19.30 hod.
KOUZELNÁ CHŮVA 
NANNY MCPHEE
USA, 99 min., přístupný, pohádková komedie. 
Když 7 rozpustilých dětí přerůstá ovdovělému 
otcovi přes hlavu, akutně hledá pomoc. 17 chův 
to nezvládlo, až se objeví jedna záhadná - 
a úspěšná. Vstupné 59 korun.

Čtvrtek 23. listopadu od 17.30 a 19.30 hod.
EXTRÉMNÍ SVAHY
USA, 110 min., od 12 let, akční. Pět nejlepších 
snowboardových hvězd v roli vyznavačů extrém-
ního sportu. Jedou na Aljašku absolvovat jedi-
nečný závod. Ve filmu nebyly použity speciální 
efekty, vše je na živo! Vstupné 59 korun.

Pátek 24. a sobota 25. listopadu od 17.30 
a 19.30 hod.
PRACHY DĚLAJÍ ČLOVĚKA
ČR, 110 min., přístupný, krimikomedie. Tři 
kamarádi, tři pravidla, tři zločiny a dvě velké 
české, dosud neobjasněné loupeže podle scéná-
ře Radka Johna s T. Hanákem, O. Vetchým, 
M. Suchánkem, A. Šiškovou a M. Vašutem. 
Vstupné 65 korun.

Čtvrtek 30. listopadu od 17.30 a 19.45 hod.
BÍLÁ MASAJKA
SRN, 126 min., od 12 let, drama. Sen o velké 
lásce se změnil v boj o přežití. Mladá Švýcar-
ka nedbá rozdílů civilizací a následuje hrdého 
masajského válečníka do hloubi Afriky. Příběh 
podle skutečné události. Vstupné 59 korun.

Pátek 1. prosince od 17.30 a 19.30 hod.
KLIK - ŽIVOT NA DÁLKOVÉ 
OVLÁDÁNÍ
USA, 107 min., přístupný, komedie. Příběh 
přepracovaného človíčka (Adam Sandler), 
který dostane experimentální dálkové ovlá-
dání nejen všech svých přístrojů, ale i svého 
života! Vstupné 59.

Sobota 2. prosince od 17.30 a 19.30 hod.
MRAVENČÍ POLEPŠOVNA
USA, 89 min., rodinný. Na desetiletého hocha 
se valí problémy za problémy, které ventiluje ni-
čením mravenišť. Pomocí kouzla se náhle zmenší 
a ocitne se v mraveništi. Vstupné 59 korun.

Čtvrtek 7. prosince od 17.30 a 19.30 hod.
STRÁŽCE
USA, 108 min., od 12 let, thriller. Ve 141leté 
historii tajné služby nikdy nebyl zrádce, ale 
časy se mění (M. Douglas, K. Basinger, 
K. Sutherland). Vstupné 59 korun.

Pátek 8. prosince od 17.30 a 19.30 hod.
UDĚLENÍ MILOSTI SE ZAMÍTÁ
ČR, 108 min., od 12 let, příběh. Příběh inspi-
rovaný skutečnými událostmi z období 50. let. 
Nic není jen černé nebo jen bílé (J. Dolanský, 
P. Motloch, M. Hádek, Y. Kornová, R. Krajčo). 
Vstupné 59 korun.

Sobota 9. prosince od 17.30 a 19.30 hod.
KRÁSKA V NESNÁZÍCH
ČR, 110 min., od 15 let, tragikomedie. Příběh 
mladé ženy (A. Geislerová) řešící dilema lásky 
ke dvěma mužům. Nový film Jana Hřebejka 
plný vypjatých vztahů, komických i paradox-
ních rozuzlení, se strhujícími hereckými výko-
ny a vynikající hudbou. Vstupné 59 korun.

Čtvrtek 14. prosince od 17.30 a 19.30 hod.
ŽENA VE VODĚ
USA, 110 min., od 12 let, sci-fi thriller. Vysvo-
bození je daleko a čas běží. Tajemná mladá 
žena, která není z tohoto světa, se touží vrátit. 
Vstupné 59 korun.

Pátek 15. prosince od 17.30 a 19.30 hod.
HEZKÉ CHVILKY BEZ ZÁRUKY
ČR, 108 min., přístupný, komedie. Jak si nelze 
udělat iluze. Režisérka Věra Chytilová se tento-
krát zabývá žabomyšími válkami mezi námi. 
Vstupné 59 korun.

Sobota 16. prosince od 15.30, 17.30 
a 19.30 hod.
ZIMNÍ VÍLA
ČR, 52 min., přístupný, pohádka. O krásné 
Kateřině, knížeti Janovi a zlé maceše (N. 
Votočková, M. Taclík, H. Ševčíková, E. Geisle-
rová, J. Menzel). Vstupné 59 korun.

Čtvrtek 21. prosince od 15.30, 17.30 
a 19.30 hod.
ZATHURA - VESMÍRNÉ DOB-
RODRUŽSTVÍ
USA, 88 min., přístupný, fantasy. Velké ves-
mírné akční dobrodružství ve stylu Jumanji. 
Každý nový tah HRY přináší úžasné i hrůzně 
vypadající dobrodružství. Vstupné 59 korun.

Pátek 22. prosince od 15.30, 17.30 
a 19.30 hod.
POLÁRNÍ EXPRES
USA, 100 min., přístupný, rodinný animovaný. 
Není jednoduché věřit na Santa Clause, když 
kolem nikdo nevěří. Až jednou se s ním setká. 
Špičkově vytvořený film, který vznikl snímáním 
pohybů skutečných osob. Jen Tom Hanks je 
„použit“ několikrát. Vstupné 59 korun.

DĚTSKÁ PŘEDSTAVENÍ

Neděle 19. listopadu od 15.00 hod.
MÍČEK FLÍČEK
ČR, 65 min., pásmo pohádek. Čarovné 
schody, Míček Flíček, Krtek a zelená hvězda, 
Jabloňová panna, O poctivém Matějovi a další. 
Vstupné 25 korun.

Neděle 26. listopadu od 15.00 hod.
ZA PLOTEM
USA, 83 min., animovaná komedie. Rodinný 
film od tvůrců Shreka, Madagaskaru a Příběhu 
žraloka. Lesní zvířátka se vypravují za potravou 
do lidských obydlí. Vstupné 35 korun.

Neděle 10. prosince od 15.00 a 17.00 hod.
AUTA
USA, 116 min., animovaný. Láska prochází 
pedálem. Rodinný film ze zákulisí autíček. 
Vstupné 35 korun.

Neděle 17. prosince od 15.00 a 17.00 hod.
KOUZELNÁ CHŮVA
NANNY MCPHEE
USA, 99 min., přístupný, pohádková komedie. 
Když 7 rozpustilých dětí přerůstá ovdovělému 
otcovi přes hlavu, akutně hledá pomoc. 17 chův 
to nezvládlo, až se objeví jedna záhadná - 
a úspěšná. Vstupné 39 korun.

Se střídavými úspěchy bojují 
družstva stolních tenistů KST Jir-
kov. Poslední zápasy v sobotu 11. 
a v neděli 12. listopadu patří mezi 
ty smolné.

Ve 3. lize áčko týmu Bižuterie 
Jablonec porazilo Jirkov A 10:8, 
a to na stolech Jirkovských. Smůla 
se domácím lepila na paty v posled-
ním zápasu za stavu 9:8, který se 
rozhodoval v pátém setu. Bodovali 
Šmucr (3), Stříbrský (2), Hrnčák 
(1,5), Ferraj (1) a Šimonek (0,5). 
Lépe se áčku Jirkova dařilo v neděli 
proti béčku Jabloneckých. Doma je 
porazilo 10:6. Bodovali Ferraj (3,5), 
Stříbrský (2,5), Šmucr (2), Hrnčál 
(1,5), Šimonek (0,5).

V krajském přeboru 1. třídy 
hostovali stolní tenisté z Jirkova 
v Lenešicích a v Žatci. Ani zde se 
KST Jirkov nedařilo. TJ Lenešice A 
– KST Jirkov B 10:5, body Jirkova: 
Feiferlík 2,5, Hamata 1,5, Lazar 1. 
Sever Žatec B – KST Jirkov B 10:5, 
body Jirkova: Feferlík 2,5, Hamata 
1,5, Veselý 1.

O týden dříve se však KST Jir-
kov mohl chlubit lepšími výsledky 
dalších družstev. V utkáních kraj-
ského přeboru 2. třídy v sobotu 4. 
a v neděli 5. listopadu dosud vedou-
cí jirkovské céčko nejdříve získalo 
povinné vítězství v Meziboří, poté 
vyrazilo na horkou půdu druhého 
týmu tabulky - Chemopetrolu Lit-
vínov C. Utkání však mělo zcela 
překvapivě jednoznačný průběh, 
když jirkovští od počátku vedli (7:1) 
a soupeři nedali šanci na zvrat. 

Déčko v téže soutěži nejdříve 
deklasovalo Smolnici B a vzápětí 
získalo cennou remízu s jedním 
z favoritů soutěže - s áčkem Ročova.

Meziboří B - KST Jirkov C 16:2,
body Jirkova: Veselý, Lazar a Traspe 
po 4,5, Jendrísek 2,5. Chemopetrol 
Litvínov C - KST Jirkov C 14:4, 
body Jirkova: Lazar 4,5, Veselý 
a Jendrísek po 3,5, Traspe 2,5. KST 
Jirkov D - Smolnice B 17:1, body do-
mácí: Šístek a Leitnerová 4,5, Bareš 
4, Gabriel 4. KST Jirkov D - Ročov 
A 9:9, body domácí: Bareš a Kotrba 
po 3, Leitnerová 2,5, Šístek 0,5.

Před zimní sezonou se Jirkov zapojí 
do úpravy běžkařských tratí v okolí 
Lesné. Jednání mezi jirkovskou radni-
cí a Horským klubem Lesná bylo pro 
vyznavače zimních sportů úspěšné. 

Právě členové Horského klubu 
Lesná by chtěli v nastávající sezoně 
vytvořit pro běžkaře ideální podmín-
ky. Hodlají zakoupit novou rolbu, která 
zajistí odpovídají prostor pro lyžařskou 
stopu. „Některé úseky jsou ovšem tak 
zarostlé, že jimi rolba neprojede. Pro-
tože jsou tratě na pozemcích v majetku 
Jirkova, dohodli jsme se, že je upraví 
samo město,“ vysvětlil místostarosta 
Jaroslav Cingel.

Jak dodal, v některých zamýšlených 
úsecích například v cestě rolbě stojí 
i krmelce. Vytyčení a způsob realiza-
ce běžkařských tras s příspěvkovou 
organizací Lesy města Jirkova, v jejíž 
správě lesní pozemky jsou, konzultoval 
radní MVDr. Pavel Klier.

Upozornění
občanům Jirkova

Od 15. listopadu je opět 
v provozu diskuzní fórum na 
internetových stránkách města 
Jirkova:

www.jirkov.cz

Stolní tenisté
zatím průměrní

K zájmu běžkařů
je město vstřícné

Okresní přebory žáků základních 
škol v atletice pokračují v tradici 
i letos. Střediskem jejich soupeře-
ní je ovál chomutovského letního 
stadionu. V soutěžích se výborně 
prezentuje jirkovská Základní škola 
v Krušnohorské ulici, která se na at-
letické disciplíny programové zamě-
řuje. Při posledním klání v kategorii 
starších žáků získala škola 2. místo 
z dvanácti týmů, její starší žákyně 
vybojovaly 3. příčku z 10 družstev. 
Jirkovští skončili na třetím místě ve 
skupině mladší žáků, mladší žákyně 
se staly vítězkami své kategorie. 

Okresní kolo ve čtyřboji žáků 
proběhlo v disciplínách: běh na 
šedesát metrů, skok do dálky, hod 
granátem a běh na šest set metrů. 
Pořadatelem jsou Asociace školních 
sportovních klubů, atletický oddíl TJ 
VTŽ Chomutov a chomutovská ZŠ 
Na Příkopech.

Na atletickém oválu
žáci nezklamali

Fotbalový okresní přebor skončil 
svou podzimní část patnáctým kolem 
zápasů. Na závěr poloviny soutěže se 
nebývale předvedli muži 1. SK Jirkov, 
když jako hosté drtivě porazili své-
ho soupeře na jeho vlastním hřišti. 
FC Nezabylice podlehl Jirkovským 
vysoko 2:7. Výkon dalšího jirkov-
ského fotbalového klubu - FK Jirkov 
Kyjice - v okresním přeboru nebyl 
v době uzávěrky Jirkovských novin 
znám. Podzimním mistrem přeboru 
se staly Černovice s jednobodovým 
náskokem na Strupčice.

V dohrávce 14. kola podzimní 
části soutěže I. A fotbalové třídy 
skupiny B si dobře vedli ervěničtí 
fotbalisté. Na domácím hřišti nej-
slabšího týmu ve skupině - Klášter-
ce nad Ohří - vybojovali vítězství 
v obou půlích zápasu. Klášterec - 
Ervěnice 1:2 (0:1, Kréta - Nezdařil, 
Svárovský). Tabulku skupiny vede 
Oldřichov s třiceti body, druhé jsou 
Louny s dvaceti osmi body, třetí je 
Litvínov, který má stejně jako čtvrté 
Ervěnice 25 bodů, avšak lepší skóre. 
Muži Slovanu Jirkov ve stejné sou-
těži obsadili 10. příčku s šestnácti 

Fotbalistky své kolegy nezahanbují, drží se v horní části tabulky

Do jarní části soutěže jdou z dobrých pozic
body stejně jako o stupínek a skóre 
lepší Ledvice.

Po devátém zápasu v podzimní 
části 3. fotbalové ligy stanuly ženy 
Slovanu Jirkov na čtvrté příčce s 19 
body. Na své konto si dosud připsa-
ly 6 vítězství. Ligovou tabulku vede 
Pavlíkov (25 b.), poslední 13. jsou 
bez bodového zisku Větrušice.


